
A választmány 1986. március 8-án, Budapesten, az É R D É R T V . színháztermében, 
dr. Herpay Imre e lnökletével ülést tartott. 

A nemrég elhunyt dr. Sali Emil ny. M É M főosztályvezetőről dr. Sólymos Rezső 
emlékezett meg. Mél ta t ta a felszabadulás utáni magyar erdőgazdálkodás fejlesztésé
ben, szervezésében, irányításában kifej tet t kimagasló tevékenységét. A m e g e m l é 
kezés során hangsúlyozta, hogy Sali Emi l az egyesület életében is jelentős szerepet 
játszott. A Z ERDÖ-nek alapításától 27 éven át segítőkész szerkesztő bizottsági tag
ja vol t . A z OEE főtitkári feladatait 1957—1963 között közmegelégedéssel látta el. 
Halá lával az erdőrendezés nemzetközi hírű szakembere távozott sorainkból. 

Dr. Váradi Géza M É M E F H hivatalvezetőhelyettes az erdőgazdálkodás és a fa
ipar általános kérdéseit ismertette. Előadásában kitért az 1985-ben született erdő
gazdálkodást érintő konkrét intézkedések köré re ; a mezőgazdasági szabályozórend
szerre v a l ó áttérésre; a tüzelőanyag ellátásban jelentkező feszültségeket megoldó 
kormányintézkedésekre; a j ö v ő számára tartamos erdőgazdálkodás kérdésében az 
Á l l a m i Tervbizot tság és a Gazdaságpolit ikai Bizottság által történt állásfoglalásra; 
a cél- és az eszközrendszer f igye lembevéte lé re , a faiparban szükséges szerkezet át
alakításra, a termékek korszerűsítésére, a vá l la la t i jövedelmezőség mellet t más 
erőforrások, pl. v i lágbanki hitelek fe lvéte lére . Hangsúlyozta a hosszabb távon tör
ténő 70—80%-os faönellátás megvalósítását; a komplex erdővédelmi rendszer lé t re
hozásnak szükségességét a tűzifa ár kalóriaarányos megállapítását, a többi termék
re a főpiaci á r e lvének fenntartását. K i t é r t arra is, hogy a V I I . ötéves tervben a 
bér- és a keresetszabályozás során jelentkező lemaradást fel ke l l számolni. Ezt 
követően a különböző pr imer választékok 1985. év i növekedéséről adott számot. A z 
erdőál lományok összetételének javítására a műszaki fejlesztés szükségességére és a 
létszámstruktúra alakulására külön fe lh ív ta a f igye lmet . Tárgyal ta az e rdővagyon 
bővítet t újratermelésének kérdését. 

Király Pál felszólalásában az évenként i feladatvégrehajtás ismertetésének 
adott hangot. Javasolta, hogy a választmány kérje fel Váradi elvtársat, hogy éven
ként adjon információkat az elmúlt é v erdőgazdálkodást érintő eseményeiről . Hang
súlyozta a kereskedelmi szakosztály talpraállásának szükségességét. Dr. Gál János 
hozzászólásában az új oktatási törvényről , a K + F társulásról, az értelmiségieknek 
szükséges célok adásáról, a vezetőkészség fejlesztésének szükségességéről, a tovább
képzésről, a központi erdészeti múzeumról fej tet te ki vé leményét . Várad i Géza v á 
laszában a szakemberek aktivitásáról, véleménynyi lvání tásáról , a demokratizmus 
adta lehetőségek kihasználásáról, a bérpoli t ikai intézkedésekről, az állami és a szö
vetkezet i szektor kapcsolatáról informálta a hallgatóságot. 

Rendkívüli elnökségi ülés. A z 1985. é v i egri közgyűlés az elnökség javaslata alap
ján különös háláját és tiszteletét fejezte k i a magyar erdőgazdaság és az OEE érde
kében hosszú időn át kimagasló eredménnyel kifej tet t munkálkodásáért dr. Madas 
András ny. miniszterhelyettesnek, az egyesület 23 éven át vo l t e lnökének; Tömpe 
Istvának, az egykor i Országos Erdészeti Főigazgatóság vezetőjének, az Á l l a m i R á 
dió és T e l e v í z i ó Bizottság ny. ál lamti tkár-elnökének; va lamin t Joachim Buff e r 
dőfőtanácsosnak, a Nordwest-Deutscher Forstverein elnökségi tagjának és ezért 
nevezetteket az egyesület tiszteletbeli tagjaivá választotta. A z 1986. március 18-ára 
összehívott rendkívül i elnökségi ülés egyetlen napirendi pontjaként került sor a dísz
oklevelek ünnepélyes átadására, amelyeket dr. Herpay Imre elnök méltatás kereté
ben adott át. 



Az erdőfeltárási szakosztály az é v i első ülésén ér tékel te 1985. é v i programjának 
végrehajtását , majd Bogár István, a szakosztály veze tő jének előterjesztése alapján 
megvi ta t ta és e l fogadta 1986. év i munkatervét . Ezt köve tően az éves p rog ram része
ként Boncz Tibor előadásában a szakosztály tagja i megha l lga t ták az erdei fé l tá ró 
utak műszaki ál lapotlel tár készítésének tapasztalatait , az aktualizálás egyes p rob 
lémái t . A z útleltár gyakor la t i felhasználásának tapasztalatait i smer te t te Wagner Tibor 
a Má t r a i E F A G , Sásdi Ottó a S o m o g y i E F A G fe l tá ró útjainak korszerűsítésében. 
A k ia lakuló v i t a során a felszólalók a karbantartás szükségességét, annak nagyobb 
m é r v ű pénzügy i támogatását hangsúlyozták. Fe lve tődö t t a megvalósulás i he lysz ín
rajzok kérdése is. 

A z ülés befe jező részében Bogár István ismertet te a szakosztály tag ja iva l a V I . ö t 
éves te rv feltárási e lőirányzatának teljesítését és a V I I . ö téves terv erdőfel tárási 
programjá t , annak pénzügyi keretei t . K ü l ö n k i eme l t e a beruházások előkészí tésének, 
az időbel i és megfe l e lő minőségű tervszolgáltatásnak a szükségességét. 

A z „Erdők a közjóért" szakosztály ülést tartott az éves munkaterv végrehaj tásának 
megszervezése , v a l a m i n t a munkabizottsági feladatok he lyzetének fe lü lvizsgála ta t é 
makörben. Szenthe Ádám szakosztá lyvezető ismertette az O E E központ i i r ánye lve i t 
a most k e z d ő d ő közép t ávú te rv időszakra vona tkozóan . A z ülés r é sz tvevő i f é n y k é 
pek bemutatásával és d ia fe lvé te lek leve t í tésével emlékez tek és ér tékel ték az 1985. 
év i tanulmányútjaikat . 

A műszaki fejlesztési bizottság ülésén megvi ta t ta az erdész-gépész szakközépiskola 
piliscsabai létesítésének ügyét . A bizottság részletes v i ta után egyetér te t t az e r 
dész-gépész szakközépiskola lé tesí tésével Pil iscsabán. Hangsúlyozta azonban, hogy 
az i t t v é g z ő technikusoknak fe l té t lenül rendelkezniök ke l l alapos erdészeti szak
mai és technológiai i smeretekkel , m e r t csak így lesznek alkalmasak termelés i f e l 
adatok végzésére , i rányítására. Megv iz sgá l t ák a szakközépiskolát végzendőknek , 
min t középkádereknek szükséges és lehetséges alkalmazási munkaterületei t , a m e 
lyeke t : nagygépek üzemel te tése ; nagygépes termelés munkahe ly i i rányítása; a fogat 
gazda analógiájára lé t rehozot t gépgazda munkakör ellátása; anyagellátás, anyagbe
szerzés fe ladatokban je lö l tek meg . 

Ugyancsak megvi ta t t ák „ A bőv í te t t ú j ra termelés és a j övede lmezőség az e rdőgaz
dálkodásban" t émakörben több váz la tban készí te t t anyagot . Ezek v i tá ja és a hozzá 
kapcsolódó széleskörű szakmai tanácskozás a lapján a bizottság megb íz t a v e z e t ő 
jét , Jablonkay Zoltánt, hogy részben saját, részben dr. Rumpf János előzetes do l go 
zata, va l amin t az e lhangzot t v é l e m é n y e k összefoglalásával nyújtsa be a bizottság 
v é l e m é n y é t az egyesület veze tőségének . 

Az M T E S Z titkársága j óváhagy ta a „ V e s z é l y e s hul ladékokkal fog la lkozó v i l á g 
konferencia" Budapesten, 1987. október 5—10. között i időszakban megrendezés re 
kerülő nemzetköz i nagyrendezvényé t . A z előzetes tudományos p rog ram a kutatási 
és a lkalmazási területek f i g y e l e m b e v é t e l é v e l : A veszélyes hul ladékok ér te lmezése ; 
A joga lko tó és a szabá lyozó apparátus je len legi he lyze te és tendenciá i ; N y i l v á n t a r t ó 
és e l l enőrző rendszerek; A veszélyes hul ladékokból eredő környezetszennyezések 
ökológia i hatásai; A veszé lyes hul ladékok által okozot t környezetszennyezés egész
ségügyi hatásai; A veszé lyes hul ladékokkal v a l ó gazdálkodás helyzete . 

A helyi csoportok életéből 

A z OEE Budapesti Intéző Bizottságának 
ülésén dr. Csötönyi József tájékoztatást 
adott az OEE elnökségének február 11-i 
üléséről és az ülés határozatairól , ma jd 

megtá rgya l t ák a munka te rvbő l adódó 
feladatokat . Szabadhegyi Lajos Budapest 
zö ldöveze t ének fej lesztését Sárvári Já
nos az e rgonómia erdészet i vona tkozá
saival fog la lkozó vi tadélutánt . Pálhalmi 
János ped ig szakmai tanulmányutat ké 
szít e lő az é v során. 



A gyulai csoport rendezvényén Göltl 
Mihály, a Délalföldi E F A G igazgatóhe
lyettese tartott igen érdekes előadást az 
1985. őszén Finnországban tett (tanul
mányútjáról. A z előadás fő profi l ja a fa
feldolgozás vol t . A tagság megismerked
hetett a fűrész- és lemezipar csúcstech
nológiájával , a finnországi munkastílus
sal és munkaszervezéssel. 

A z előadást és a hallottak megbeszé
lését követően Puskás Lajos titkár is
mertette az 1986. év i munkabizottsági 
témát „Energia termelő erdők lehetőségei 
Békés m e g y é b e n " c ímmel , amelyhez rö
v i d i rodalmi tájékoztatást adott. A cso
port tagsága vállal ta , hogy kol lekt íven 
kialakítanak egy olyan vé leményező 
együttest, ami kel lőképpen támogatja a 
fában legszegényebb Békés megye erdé
szeti polit ikájának kialakítását. 

A csoport Gyulán „Erdész bált" ren
dezett. A nagy sikerű rendezvény j ó al
kalom vo l t a nyugdíjias és ak t ív kol lé
gák baráti találkozójára. Lehetőséget te
remtett arra is, hogy a megyében szét
szórt erdész családok ismeretséget kös
senek. A rendezvény tapasztalatait az
zal összegezték, hogy az i lyen összejöve
telt évente rendszeressé kel l tenni. 

A visegrádi csoport Dorogon, a L e n 
csehegy I I . mélyművelésű bánya meg
tekintésén vet t részt. A Dorogi Szénbá
nyák és az O M B K E dorogi csoportja 
szakemberei — Dorogi Károly, dr. Kme-
ty István, Solymár Judit, Dósa Mihály, 
ifj. Pazgyera Pál — bemutatták a mé ly 
művelésű szénbányát. A z érdekfeszítő 
bejárást a dorogi Technika Házában va 
csorával egybekötött kiértékelés követte. 

A tatabányai csoport összejövetelén 
Lustyik János titkár beszámolt a cso
port 1985. év i munkájáról és ismertette 
az 1986. év i munkatervet . A munkaterv 
ismertetése után dr. Csesznák Elemér 
„Fatömegtermelő erdő szerepe az ener
giaellátásban" témakörű előadásából k i 
tűnik, hogy a fának az energiaellátásban 
va ló mindinkább fontos szerepe már a 
telepítésnél meg kell hogy határozza j ö 
vőbeni feladatát. Lehe tővé vá l ik az ed
dig ismeretlen energiaerdő telepítése és 
nevelése, me ly kevés munkaigényével l e 
hetővé teszi, hogy az innen felszabaduló 
kapacitás a valóban szükséges minőségi 
erdő létrehozásában munkálkodjon. 
Szendrődi László „ R ö v i d vágásfordulójú 
aprí téktermelő faül tetvények" c. előadá
sából a nemesnyárral va ló kísérleti ered
ményeket, elemzéseket ismerhették meg 
a résztvevők. 

Szervezet-bővülés. Egyesületünk szer
vezetében 37.-ként, 1936. február 13-án 
Győrö t t ünnepélyes keretek között meg
alakult az OEE Győr-Sopron M e g y e i Tsz 
csoportja. A megye mezőgazdasági ter
melőszövetkezetei erdészeiből és erdész
környezetvédőiből szerveződött helyi cso
port alakuló rendezvényén jelen vo l t 
Király Pál és Stádel Károly az OEE alel
nökei, Válki István a megye i tanács e l 
nökhelyettese, a m e g y e i Környeze t - és 
Természe tvéde lmi Bizottság elnöke, dr 
Bertalan Ottó a M A E megye i szervezeté
nek szervező titkára, Vermes Ágostonné 
a M T E S Z gazdasági vezetője , Vados Im
re a T E S Z Ö V osztályvezetője, Börtetics 
Sándor környezetvézdelmi titkár, Bako
nyi Csaba az OEE győri helyi csoport 
titkára. 

A z alakuló ülés bevezetőjeként Király 
Pál alelnök „ A 120 éves Országos Erdé
szeti Egyesület története" c í m m e l tar
tott előadásában részletesen beszélt az 
OEE megalakulásának társadalmi-gazda
sági e lőzményeiről és körülményeiről , 
imajd történetünk legfőbb eseményeit 
vázolta. Külön kifejtette az erdészeti 
egyesületi munka győri , kisalföldi és 
Sopron környéki hagyományait . 

Ezt követően került sor a vezetőség
választásra, amelye t Stádel Károly a l 
elnök vezetet t le. A szavazás e redménye
ként a Győr-Sopron m e g y e i Tsz csoport 
elnöke Németh Ferenc Bedő-díjas erdész, 
titkára BoZZa Sándor erdőmérnök, gazda
sági felelőse Frantz László erdész. A f e l 
szólalások során Vados Imre, dr. Ber
talan Ottó, és Bakonyi Csaba üdvözölte 
a megalakul t csoportot és ajánlotta fel 
segítségét, együttműködését. 

A választással egyidejűleg Bolla Sán
dor ismertetésében a tagság nyí l t sza
vazással egyhangúlag elfogadta az 1986. 
évi munkatervet . 

Németh Ferenc köszönetét fejezte ki 
az OEE vezetőségének, a megye i l le té
kes testületeinek, szervezeteinek és in
tézményeinek a helyi csoport meg
szervezésében nyújtott támogatásért, 
majd VéZfci István a megye i tanács v e 
zetése nevében nyugtázta a mg termelő
szövetkezetek erdészeiből és erdész-kör
nyezetvédőkből megalakult helyi csoport 
létrejöttét. Zárószavában részletesen 
taglalta a fagazdálkodásban, i l le tve a 
környezetvédelemben dolgozó szakembe
rek szakmai feladatait és erkölcsi f e l e 
lősségét. Megemlí te t te , hogy pl. a m e 
gyében 30 ezer ha olyan terület van, ahol 
a leggazdaságosabb hasznosítási mód a 
fakitermelés lehet. „ N a g y o n szép feladat 
van Önök előtt, nemcsak a gazdálkodás 



javítását célozták meg, hanem összefüg
gésben az országos és a megyei távlati 
tervekkel, a kö rnyeze tvéde lem területén 
is vál lalnak feladatokat" fejezte be sza
vai t és megköszönve a lelkesedést, a 
további munkához sok sikert kívánt . E 
gondolatokhoz csatlakozunk mi is. 

A szakmai továbbképzés keretében a 
helyi csoportoknál a következő e lő
adásokat tartották. 
Budapesten Dr. Lévai Judit „Beszámoló 
a I X . Európai Mikotógus Kongresz -
szusről", 

Dr. Vass Anna „ R i t k a és érdekes 
mikroszkopikus gombafa jok Dé l -Du

nántúlon", 
Balassagyarmaton Dr. Márton József 

„ A vál la la t i szervezés-fej lesztés fe l 
adatai: a vezetés i kultúra", 

Sopronban Szálkai György „ A fakeres-
kede lem időszerű kérdései", 

Visegrádon Dala László „Kárpá tok tó l a 
Kaukázusig. Erdész szemmel a ma
gashegyen" c í m m e l . 

Halálozás 

Imreh János, a vo l t Országos Erdé
szeti Főigazgatóság főosztá lyvezetője , 
életének 74. évében Budapesten elhunyt. 
Személyében egyesületünk k iemelkedő 
tagját vesztet te el. T ö b b cikluson át 
mint az OEE számvizsgáló bizottsága 
(ma el lenőrző bizottság) e lnöke igen 
eredményes munkát fej tet t ki az A l a p 
szabályok betartása, az egyesület 
pénz- és vagyongazdálkodása, va la 

mint az egyesületi f egye l em e l lenőrzé
se tekintetében. K i m a g a s l ó és szemé
lyes é rdeme a pártoló, i l letőleg a jogi 
tagság rendszerének kidolgozása, élet
beléptetése. Á t h a t v a egyesületünk 
iránti szeretetével , mindenkor i sz ívé
lyes tenni akarásával, közve t lenségé
ve l meggyőzően képvise l te egyesüle
tünk céljait , szerzett barátokat egyesü
letünk számára és növel te annak te
kintélyét . Érdemei magas elismerései 
között szerepel a k iemelkedő egyesü
let i társadalmi munkája el ismerése
ként egyesületünk javaslatára adomá
nyozot t M U N K A É R D E M R E N D ezüst 
fokozata kormánykitüntetés , va lamin t 
az E R D Ő G A Z D A S Á G K I V Á L Ó D O L 
G O Z Ó J A miniszteri kitüntetés. 

Március 10-én a Farkasrét i temető
ben dr. Váradi Géza, a M É M Erdésze
ti és Faipar i H iva t a l vezetőhelyet tese, 
egyesületünk elnökségi tagja búcsúz
tatta. 

Hosszabb betegség után 62 éves ko 
rában elhunyt dr. Deierl Józsefné, 
egyesületünk központi apparátusának 
több mint negyedszázadon át vo l t ad
minisztrátora. Szeretet tel végze t t mun
káját az igényesség je l lemezte , min
denkor készséges magatartást tanúsí
tott. Emlékét szeretettel megőrizzük. 

F e l h í v á s . Tájékoztatásul közöljük, 
hogy a S Z O T - M T E S Z Együtműködési 
Munkabizot tság kizárólagosan nyug
díjügyben jogsegélyszolgálatot tart 
minden hónap első szerdáján az O M B K E 
helyiségében. Budapest, A n k e r köz 1. 
I . em. ) . 

A Z E R D Ő S Z E R K E S Z T Ő B I Z O T T S Á G A . Elnök: dr. Sólymos Rezső, a mezőgazdasági tudo
mányok (erdészet) doktora, Budapest; főmunkatárs: Jéróme René, Budapest. — Tagok: 
dr. Balázs István, Budapest; Barátossy Gábor, Budapest; dr. Berdár Béla, Visegrád; dr. Bon
dor Antal, a mezőgazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, Budapest; Bus Mária, Veszprém; 
Cebe Zoltán, Szombathely; dr. Csötönyi József, Budapest; Deák István, Tamási ; dr. Firbás 
Oszkár, Sopron; Gáspár-Hantos Géza, Budapest; dr. Gőbölös Antal, Kecskemét; dr. Herpay Imre, 
a mezőgazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, Sopron; Kadlicsek János, Miskolc; 
Keszthelyi István, Budapest; Király Pál, Budapest; dr. Királyi Ernő, a közgazdasági tudomá
nyok kandidátusa, Budapest; Korbonszky Kazimirné, V á c ; Krámer Antal, Pécs; Lőcsey Iván, 
Budapest; Mészáros Béla, Szombathely; dr. Rácz Antal a mezőgazdasági tudományok (erdészet) 
kandidátusa, Budapest; Solymosi József, Budapest; Stádel Károly, G y ő r ; dr. Szepesi László, 
a mezőgazdasági tudományok (erdészet) doktora, Budapest; dr. Szodfridt István, a mező
gazdasági tudományok (erdészet) kantdidátusa, Sopron; dr. Szikra Dezső, Visegrád; Tóth 
László, Szolnok; dr. Tóth Sándor, a mezőgazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, B u 

dapest; Varga Béla. Eger. 




